
 

Osadní výbor: OSADNÍ VÝBOR PRO MĚSTSKÉ ČÁSTI ŽIŽKOV A VRCHLICE (dále OsV) 

Datum: 01.02.2024, 18:00 hod    

Přítomni: 
 
Omluveni: 
 
Host: 

Jiří Klečák; Petr Materna; Anna Šrajbrová; Barbora Vičarová; Linda Vlachová;  
Michal Ivačič 
Gabriela Březinová; Tomáš Gryč; Tomáš Kadečka; Martina Pospíšilová; Jan Šáňa; Josef 
Treml; Dana Vepřková; Hana Votavová; 
Linhartovi, pan Vomáčka 

Gestor RM - omluven: Tomáš Morawski 

Příští jednání: 7.3.2024 18:00 hod 

 
A: Program jednání komise včetně krátkého komentáře: 
1. Stav a plány MHD v Kutné Hoře: 

1.1. Je požadováno sladění PID a VHD tak, aby to odpovídalo potřebám občanů Kutné Hory 
včetně okrajových oblastí. Autobusy z okrajových oblastí jezdí v časech, které obyvatelům 
příliš nevyhovují. Z tohoto důvodu doporučujeme prověření a případnou revizi. 

1.2. Obyvatelé Žižkova se shodují, že ideální stav městské dopravy byl, než byl zaveden systém 
PID. 

1.3. Byl vznesen podnět na prověření možnosti zavedení rychlých linek pro dopravu městem 
(tedy linek, které dlouze neobjíždějí sídliště a umožnily by rychlou dopravu např. z Žižkova 
na vlakové nádraží (nyní to je přes 20 min) a spojení polikliniky a autobusového stanoviště 
a zpět). 

1.4. Na konci února paní Špalková organizuje sezení s panem Fedorovičem a zástupci osadních 
výborů.  

 
2. Změna trasy MHD: 

2.1. Sochorova ulice: Paní Linhartová jménem obyvatel Sochorovy ulice informovala, že 
nesouhlasí se zobousměrněním této ulice. Důvody jsou především: 
2.1.1. Vyšší hluk často stojících nastartovaných autobusů. 
2.1.2. Autobusy komplikují dopravu v oblasti. Obzvlášť v ranní špičce je to velký problém. 
2.1.3. Sochorova ulice po výstavbě benzinové stanice nebyla obousměrná a tato změna 

není obyvateli ulice podporována. 
2.1.4. Paní Linhartová zdůraznila, že zatáčení autobusu z ulice Vojtěšská do ulice 

Sochorova bude velmi komplikované. 
2.2. Vojtěšská ulice: Ulice Vojtěšská je ve velmi špatném stavu a v rámci dočasného 

dopravního řešení (platné od 11.12.2023) jí frekventovaně projíždějí autobusy. Není 
zřejmé, proč toto dočasné řešení musí být v účinnosti i přes četné stížnosti, aktuální petici 
a jednoznačně nevyhovující povrch vozovky.  
2.2.1. V ulici Vojtěšská je plánována oprava vodního řadu, ale podle obyvatel oblasti ani 

kanalizace není v dobrém stavu. 
2.2.2. Ulice jednoznačně není připravena na provoz, jakým je dennodenně zatížena. 

2.3. OsV žádá informace o studii plánovaných změn v oblasti Sochorova/Vojtěšská. 
2.4. Fučíkova ulice: OsV žádá o zaslání informací, na základě jakých podkladů byl změněny 

autobusové linky, které sváží studenty z okolních obcí tak, aby končily ve Fučíkově, když 
každé ráno autobusy přijíždí takřka prázdné – jaká je výtěžnost těchto linek? Mezi 7:30 a 
7:55 se potká ve Fučíkově ulici 6 autobusů – povětšinou prázdných. 

2.5. Obyvatelé Kutné Hory, a také účastníci jednání potvrzují, že změna VHD vede 
k nemožnosti dostat se městskými linkami na autobusové nádraží. (Z oblasti Fučíkovy ulice 
jede na autobusové stanoviště jeden autobus za den, a to v odpoledních hodinách školní 
autobus směrem do Žehušic) – toto je mezi staršími lidmi nejvíc kritizovaná změna po 
11.12.2023.   
OsV toto městu již komunikoval, a proto požaduje reakci a vysvětlení.  
 

 



3. Nedostatečné řešení: 
3.1. Nedostatečné řešení poškozené vozovky školky Pohádka  - na „díře“ je položená paleta a 

okolo je dané značení. Prosíme o prověření a detailní informaci, kdy bude silnice opravena. 
3.2. Ve Fučíkově ulice probíhá rekonstrukce autobusové zastávky a prozatímní řešení není 

vyhovující. Prosíme o prověření a zdůvodnění časového plánu rekonstrukce. 
3.3. Současně žádáme o informaci, kdy budou zprovozněny nástěnky na autobusových 

zastávkách (nyní jsou všechny dokumenty s jízdními řády porůznu kolem zastávek na 
lampách apod.) 

 
4. Výstavba Nové mlýny 

4.1. OsV již jednou žádal o předložení studie a informace o stavu schvalování k Novým mlýnům. 
Viz zápis ze dne 6.9.2023, bod 2) F. O tyto informace tedy žádáme opakovaně. Jedná se 
především o informaci, na základě jaké studie se nyní rozhoduje o vydání územního 
rozhodnutí. 

4.2. OsV také zaznamenal vydání petice proti výstavbě Nových mlýnů a zveřejnil ji na svých FB 
stránkách. 
 

5. Parkování 
5.1. Byl vznesen dotaz na možnost zavedení časového parkování před poštou. Požadavek na 

úpravu parkování byl zmíněn v zápisu z 1.6.2023, bod 2) E. 
5.2. Parkování u Radnické – doporučeno zvážení přeměnit část parkoviště na časově omezené. 

V současné situaci zaměstnanci místa v pracovních hodinách blokují. 
5.3. Pravidla parkování v Kvapilově ulici často nejsou dodržována, proto by měla častěji 

probíhat kontrola. 
 

6. Horní Žižkov 
6.1. OsV žádá MÚ o prověření možnosti obchodu s potravinami u sv. Anny. Podle neoficiální 

informace developera budou k dispozici komerční prostory k pronájmu. Důvodem 
požadavku je zajistit dostatečnou dostupnost obchodu s potravinami v docházkové 
vzdálenosti a reagovat tak na zvyšující se počet obyvatel Žižkova. 
 

B: Připomínky, dotazy, návrhy k projednání v RM a ZM (výše označeny červeně): 

 
1.1 Žádost o celkové prověření a případná revize PID a VHD se zaměřením na okrajové oblasti. 
1.2 Podnět na prověření možnosti zavedení rychlých linek pro dopravu městem. 
2.3 OsV žádá informace o studii plánovaných změn v oblasti Sochorova/Vojtěšská. 
2.4 Žádost o informace ohledně podkladů, na základě kterých byly změněny autobusové linky svážející 

studenty z okolních obcí. 
2.5 Žádost o reakci na nemožnost dostat se městskými linkami na autobusového nádraží. 
3.1 Žádost o prověření nedostatečného řešení poškozené vozovky školky Pohádka je - na „díře“ je 

položená paleta. 
3.2 Prověření plánu rekonstrukce autobusové zastávky ve Fučíkově ulici. 
4.1 Opakovaná žádost o předložení studie a informace o stavu schvalování k Novým mlýnům. 
5.1 Vyjádření se k možnosti zavedení časového parkování před poštou 
6.1 OsV žádá MÚ o prověření možnosti obchodu s potravinami u sv. Anny. 

 

 
Zapsala:  Linda Vlachová    Zápis ověřila: Anna Šrajbrová   
 
 


